

TRABZON - TURKEY



Trabzon is one of the major cities of Turkey and the biggest one in the **Eastern Black Sea region**. Its population is 757,353 (2012) and has an area of 4,664 km². Due to rainy climate even in the summer months, **it has lots of green forests and mountains with many rivers and highlands**. There are major roads connecting Trabzon to other cities, and a big harbor for international shipping traffic in the Black Sea and an international airport.

Tours in Trabzon

❖ Trabzon City Tour:

It starts by a visit to the historical Ayasofya Museum which was an orthodox church, built in 13th century and was a province for rich people who visited Trabzon and going around with our guides accompaniment to the Ayasofya which has a meaning as "holy wisdom" museum.

Then you will visit Atatürk House which was built in the beginning of 20th century around on pine grove where Atatürk lived for a while. And we will offer famous Trabzon Silver Telkari Crafts to our visitors after our Atatürk House trip which make us feel Atatürk's spirituality.

Then you will proceed to Sera Lake which is an important touristic place where visitors have the choice to ride lake-bicycles around the lake if they wish, and lunch will be served there where you will taste famous Akcaabat meatball as well as the regional flavours like kaygana, kuymak, turşu kavurması, sarma.

After Sera Lake we will continue to Boztepe, you will be served tea with regional samovar while looking at the cities panoramic view.

Then depending on visitors demand you can go around Trabzon's biggest shopping center which is called as Trabzon Forum for Free Time. Then return back to the hotel.

طرابزون هي واحدة من أكثر المدن الهامة التي يجب عليكم زيارتها وذلك لجغرافيتها وتحفها التاريخية. ستبدأ هذه الرحلة بزيارة الى متحف آيا صوفيا التاريخي الذي كان كنيسة أرثوذكسية بنيت في القرن الـ13 والذي كان يعتبر مركزاً للاغنياء الذين زاروا مدينة طرابزون، وفي العام 2013 تحول الى مسجد تقام به الصلوات الخمس، ويبعد حوالي 10-15 دقيقة عن مركز المدينة، وبعد الالتفاف برفقة الدليل السياحي في آيا صوفيا سنقوم بزيارة قصر أتاتورك الذي بني في بداية القرن الـ20 حول بساتين الصنوبر حيث عاش أتاتورك لفترة من الوقت. سيكون لديكم الوقت الكافي لتأمل روحانية هذا المكان الشهير. وبعد الانتهاء سنغادر الى احدى اهم البحيرات في طرابزون بحيرة سيرا حيث سيكون بإمكانكم ركوب دراجات البحيرة والاستمتاع بالأجواء الرائعة حول البحيرة، أيضا سيكون بإمكانكم تناول وجبة الغداء هناك بتذوق طعم المشاوي الشهيرة والمعروفة باسم أكشابات. بعد الانتهاء من زيارة بحيرة سيرا سنتوجه الى قمة بوظ تبة حيث سيكون لديكم وقتاً كافياً لشرب الشاي مع التمتع بمشاهدة المنظر البانورامي للمدينة والتقاط الصور وفي النهاية العودة الى الفندق.



Ayasofya Museum



Ataturk House



Sera Lake

❖ Paket Tour (Sumela & Hamsikoy):

The Tour starts by a visit to Sumela Monastery in Altindere village border in Macka district which is around 40-45 minutes from Trabzon Center. When you arrive to Sumela Monastery you will have a break in the waterfall area at the special balcony where you can see all the Monastery from the best location.

Your lunch will be served at Zigana Highland Holiday Village which is in a unique nature, after travelling nearly half an hour from the Monastery. Then after lunch you will pass from Zigana Tunnel to Gumushane where you will have a short break in a fruit-paste store on the way.

After that you will arrive to Karaca Cave which has the richest droop-columnar-stalagmite variation and scenic walls and lime-waterfall.

On the way returning back to Trabzon you will pass by the historical road and you will visit Hamsikoy Village where festival of rice pudding will be organized in summer noting that you won't forget about flavor. Then return back to the hotel.

بعد الفطور في الفندق سنتجه الى دير سوميلا والذي يقع على حدود قرية التين ديرة في ماتشكا بمدة 40 الى 45 دقيقة من طرابزون. قبل وصولنا الى الدير سيكون لدينا استراحة عند منطقة الشلالات حيث الشرفات المميزة التي تمكنك من رؤية الدير من أفضل الاماكن، وبعدها سنتجه لزيارة الدير في الاعلى. بعد ذلك سنتجه من جديد الى قرية زيغانا والتي تقع على المرتفعات في أنصاف الطبيعة حيث سنحصل على وجبة الغداء هناك وسيكون لدينا بعض الوقت لتتشق نسمات الطبيعة هناك. بعد الغداء سنتوجه عبر نفق زيغانا مغادرين المنطقة الى مغارة كاراجا حيث سيكون لدينا استراحة على الطريق للاسترخاء وبعد الوصول سنزور المغارة. أثناء العودة الى طرابزون سنزور قرية هامسي كوي والتي تشتهر بطهي نوع من انواع الحلويات والتي يصنع مع الحليب لتذوقه هناك حيث السهول الخضراء والمنازل الريفية المميزة، بعد ذلك سنعود الى طرابزون ومن ثم الى الفندق.



Sumela Monastery



Karaca Cave



Hamsikoy Village

❖ Ordu & Giresun Tour:

This tour will give you the chance to see Tirebolu Castle , then you will have your tea and breakfast at the best corner of Tirebolu.

It starts to discover Giresun city first , with Topal Osman Aga Monument Tomb who was the commander of guard division at independence war of Turkey, where you can see all Giresun from the summit of Giresun Castle

Then we will proceed to Ordu City. We will climb to Boztepe which is 450 m high from the sea-level by cable-car with magnificent landscape which permits you to take panoramic photos of Ordu. Then you will take your lunch at Boztepe.

Then you are gonna have free time for around one hour at Ordu City- Center.

In your way back to Trabzon , you will have tea and coffee break offered by Fiskobirlik cooperative and you will have a shopping-break there.

رحلة اوردو وجيراسون:

اولا سوف نشاهد ساحل تيرابولو، بعد ذلك سنتناول وجبة الفطور مع شرب الشاي في افضل الاماكن في تيرابولو.

سنبدأ الجولة باكتشاف مدينة جيراسون مع نصب لقبر توبال عثمان اغا والذي كان قائد الحرس في اثناء حرب استقلال تركيا، وقلعة جيراسون من الاعلى حيث من الممكن رؤية مدينة جيراسون بالكامل من اطلالة القلعة.

بعد هذه الزيارة المميزة سنتابع طريقنا الى مدينة اوردو. بعد وصولنا سنصعد الى قمة بوظ تبة والتي ترتفع 450 متر عن سطح البحر من خلال التلفريك مع رؤية مناظر الطبيعة الرائعة، كما سيكون لدينا وقتاً جيداً في الاعلى لالتقاط العديد من الصور البانورامية للمدينة، ومن الممكن للزوار تناول وجبة الغداء في الاعلى.

بعد امضاء وقت جيد سيكون لدينا استراحة ثانية في مركز مدينة اوردو حيث من الممكن التنزه او التسوق، وبعد ذلك سنتجه عائدين الى مدينة طرابزون.

أثناء العودة الى مدينة طرابزون سيكون لدينا استراحة لشرب القهوة او الشاي والتي تقدّم من مركز التسوق فيسكوبيرليك التعاوني حيث سيكون لدينا ايضا بعض الوقت للتسوق هناك.



Tirebolu Castle



Giresun City



Ordu City

❖ Hidirnebi Tour:

In this tour you will reach a plateau to admire the nature of Hidirnebi After a pleasant journey; you will be fascinated by the clean air and green tones where you will have the chance to take beautiful photos.

The proceed to Cal cave which is considered as the longest cave in the, where you will discover the unique and strange structure of this cave.

Then your Lunch will be served in a restaurant in same area with amazing views from the top side. You will have enough time to take photos from the top side of Coast Side.

Free time, then return back to Trabzon.

رحلة خضرنبى:

في هذه الرحلة سنصل الى الهضبة حيث سيكون الاندهاش بطبيعة خضرنبى لقضاء رحلة مميزة (هواء نقي، ونغمات خضراء) التي سوف تفتنكم حيث سيكون لديكم الوقت لالتقاط الصور التي لن تنسى ابدأ، بعد ذلك سنتوجه الى مغارة تشال.

ستكون محطتنا الثانية في مغارة تشال والتي تعتبر من اطول مغارات العالم حيث سيكون لدينا الوقت للمشي بداخلها والتعرف على ما تحويه من غرائب ومناظر مذهلة.

بعد الخروج منها سنتوجه الى احدى المطاعم المشهورة في المنطقة والتي تمتلك اطلالة من الاعلى لتناول وجبة الغداء، سيكون لدينا الوقت الكافي لالتقاط الصور والاستمتاع بتأمل الطبيعة.

بعد الانتهاء سنتوجه الى مدينة طرابزون ومن ثم الى الفندق.



Hidirnebi Plateau



Cal Cave



Cal Cave

❖ Uzungöl Tour:

After departing from Trabzon city-center you will have a break at famous Sürmene Knife Shop which is located in Sürmene region.

Then you will visit Özçay Tea Factory which is on your way and you will see the thecnics of tea production step by step with an expert engineer, and after having your tea, you will proceed to Uzungöl.

When you arrive to the plateau, you will go on top slope of Uzungöl to have a break where you can find the artifical waterfalls .

After taking photos , you will have free time at restaurant which is located near the lake coastal. Then enjoy the unique nature of Uzungöl.

رحلة اوزونجول:

بعد المغادرة من مركز مدينة طرابزون سيكون لدينا استراحة في مركز تسوق السكاكين المشهور والذي يقع في قرية سورمانا. وفي طريقنا الى اوزونجول ايضا سيكون لدينا استراحة ثانية في احدى مصانع الشاي حيث سنتعرف على خطوات صناعة الشاي مع المهندس الخبير، وبعد ان نشرب الشاي، سنتابع طريقنا الى اوزونجول.

بعد وصولنا الى هضاب اوزونجول، سنأخذ جولة في المرتفعات لاكتشاف المنطقة من الاعلى، وزيارة الشلالات.

ويعد التقاط الصور سيكون لديكم وقتا جيداً لتمضيته في المطعم الذي يقع بجانب البحيرة، وبعد الغداء، سيكون لديكم الوقت الحر والكافي للتنزه بالمنطقة قبل العودة الى مدينة طرابزون.



Uzungol City

Haret Hreik | Hadi Nasrallah Blvd. | Hoteit Bldg. 1st Floor | Beirut, Lebanon

Phone: 961 1 55 15 66 Mobile: 961 76 63 53 93

www.elajouztravel.com

❖ Ayder Tour:

This Tour starts by a visit to the famous Rize Tekpa Stores which sells pure-handmade-cotton, after visiting special knife store.

After Tekpa Cloth Sales Stores we will proceed to Ayder where you will have a stop in Dağ-Raft Rafting School , then continue to the unique water falls which are located at the summit of Ayder-highland.

Then you will have free time and lunch to be ready to discover Ayder –highlands.

Then return back to Uzungöl, where you will have a tea break near the Old -Ottoman -Stone-Bridge and on the Firtina Stream which is on the way to uzungöl.

رحلة ايدر:

بعد الانطلاق ستكون محطتنا الاولى في مركز التسوق الخاص بمدينة ريزا والذي يحتوي على منسوجات قطنية من الصناعات اليدوية.

بعد الانتهاء سنتابع طريقنا من خلال الدخول في طرق جبلية الى ايدر حيث سيكون لدينا استراحة في منطقة ممارسة هواية الراكب، ثم نتابع الطريق الى ان نصل الى الشلالات التي تقع في مرتفعات ايدر.

سنترك الباص هنا وسيكون لدينا وقتاً كافياً للتتنزه على الهضاب الرائعة ولتناول وجبة الغداء، ومن ثم نكون على استعداد تام لاكتشاف المنطقة واستنشاق نسماتها اللطيفة.

بعد تناول الغداء وانتهاء الوقت المحدد سنتوجه الى الباص للتحرك من جديد والعودة الى اوزونجول، كما سيكون لدينا استراحة لشرب الشاي بالقرب من الجسر العثماني الشهير ووادي العاصفة الذي يعتبر من الطرق المؤدية الى اوزونجول.



Ayder Highlands